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ZÁPIS Z ŠESTÉHO ZASEDÁNÍ KOMISE KULTURY A VZDĚLÁVÁNÍ  

Rady městské části Praha 17 konaného dne 14. 3. 2016 

 v ZŠ genpor. Fr. Peřiny, Socháňova19/1139, 163 00 Praha 6 – Řepy. 

 

Přítomni: MUDr. Antoine Katra 

Mgr. Jitka Synková 

RNDr. František Kopecký 

Ing. Olga Ryšavá 

Tomáš Finger 

Daniel Mencl  

Omluveni: JUDr. Kateřina Kaljkovičová 

 (Prezenční listina je k dispozici u tajemníka komise Mgr. N. Zemanové) 

Jako hosté:  ředitelka ZŠ genpor. Fr. Peřiny Mgr. Jarmila Pavlišová 

Program: 

1. Představení vývoje základní školy 

2. Diskuse  

3. Projednání dalšího plánu práce Komise kultury a vzdělávání 

 

Průběh jednání: 

 

MUDr. Antoine Katra  přivítal přítomné, poděkoval ředitelce Mgr. Pavlišové za možnost 

setkání v objektu školy a požádal ji o krátké přestavení vývoje školy za poslední období. 

Mgr. Pavlišová na úvod připomněla sloučení se ZŠ Laudova v roce 2012, které bylo náročné a 

přineslo kladné i záporné momenty. Podařilo se sloučit oba dva kolektivy a v současné době již 

všichni spolupracují velmi dobře a úroveň obou škol se postupně vyrovnává. Dokladem toho je 

nárůst žáků na Laudově ze 173 v devíti ročnících při sloučení na 178 pouze na prvním stupni 

v tomto školním roce. V současné době již jsou obě budovy díky podpoře MČ Praha 17 ve 

velmi dobrém stavu. MČ umožnila díky finanční podpoře z Fondu postupnou obnovu vybavení, 

odborných pracoven a také jazykové výjezdy, které velmi oceňují i rodiče. V oblasti jazykové 

je zajištěna výuka Aj, Ně, RJ, Fr a v budoucnu zvažuje italštinu. Podařilo se získat grant 

MŠMT na oblast logopedie. Nově byla z podnětu obce zřízena přípravná třída, která je 

naplněna. Má výbornou učitelku a celkově funguje ke spokojenosti všech. 

Ředitelka zdůraznila, že škola vede žáky ke slušnosti ke všem okolo sebe. 

Se šikanou se ve škole již také setkali, mají zpracované postupy, kterými je věc ihned řešena, 

ale je důležité rozlišit opravdovou šikanu od pošťuchování mezi žáky. 

Inkluze nebude pro školu nic nového. Děti se spec. potřebami integruje již mnoho let. Obavy 

mají všichni pouze z provádění inkluze za každou cenu. To je vnímáno jako riziko pro žáky i 

pedagogy. 

 

Diskuse: 

Kopecký to, že jsou vaši žáci slušní, je především zásluha všech ve škole. 

Katra – je to tak a úloha rodiny by měla být také výrazná. 

Pavlišová – o to se snažíme, máme dvě občanská sdružení rodičů, se kterými aktivně 

spolupracujeme. 

Finger – v severských zemích je vyučovací předmět, ve kterém se žáci učí prezentovat různé 

názory, naslouchat jim a diskutovat o nich. To je pak učí lepší komunikaci, která je základem 

dobrých vztahů. 

Pavlišová – také to tak vnímáme, učíme děti vážit si všech zaměstnanců školy (kuchařky, 

uklízečky) tak, že tyto zaměstnance zapojujeme do aktivit probíhajících ve škole. Děti je pak 
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vnímají jako součást školy a všichni se vzájemně akceptují. 9. třída např. natočila v rámci 

mediálního studia dokument o práci v kuchyni školní jídelny. 

Kopecký – přípravné třídy byly zejména pro děti ze sociálně slabších rodin. Projevil se vám 

nějak posun v tom smyslu, že se aktuálně zjišťuje, že zanedbávány jsou i děti z rodin dobře 

situovaných? 

Pavlišová – nesetkali jsme se s tím, spíš bych charakterizovala rodiče jako ty, kteří mají velký 

zájem na vývoji dětí a také berou vážně doporučení mateřských škol. 

Mencl – byly změněny zákony a předškolní ročník je povinný, má pak stále smysl přípravná 

třída? 

Pavlišová – rozhodně ano, umožňuje více individuální péče a jiné sociální vazby i komunikaci 

Synková – chtěla bych požádat našeho nového člena p. Mencla, aby se nám představil 

Mencl – jsem bývalý žák ZŠ Laudova, a proto oceňuji výrazné zlepšení v této škole. Byl jsem 

jmenován za stranu sociálně demokratickou. Vystudoval jsem SOŠ v Drtinově ul. a nyní 

studuji na FF UK historii, archivnictví. 

Finger – MČ Praha 17 dokázala díky paní starostce vytvořit velmi dobrou spolupráci se všemi 

školami. Podpořila školy nejen materiálně, ale i po stránce ocenění např. pedagogů plaketami 

J. A. Komenského 

Synková – ano oceňovali jsme již 7x pedagogy a to i finančně. Aby si ocenění udrželo svou 

váhu, rozhodli jsme se pro dvouletý interval. Letos je připraveno divadelní představení pro 

všechny pedagogy řepských škol 29. 3. od 15.30 v Sokolovně. 

Pavlišová – v naší práci je cítit, že paní starostka školy opravdu podporuje 

Katra – celé zastupitelstvo podporuje naše školy 

Finger – řešíme nějak obědy pro sociální případy ve školách? 

Zemanová – nemáme žádné vyloučené lokality a tyto děti jsou spíše ojedinělými případy. 

Přesto jsme se zapojili do projektu MHMP, jehož výsledkem mělo být právě stravování 

zdarma. MHMP nakonec žádost k získání grantu z MPSV nepodal. 

Kopecký – v areálu poutního místa Panny Marie Vítězné na Bílé Hoře již je dokončena 

obnova nádvoří a určitě se kladně odrazila publicita, kterou MČ Praha 17 umožnila. Určitě se 

přijďte podívat. 

Komise se shodla na příštím setkání v měsíci květnu v MŠ Laudova se speciálními třídami. 

Paní ředitelka Pavlišová pozvala ještě členy komise na připravovanou slavnostní akci ke 105. 

výročí narození a 10. výročí úmrtí genpor. Fr. Peřiny, kterou pod záštitou starostky a ve 

spolupráci s armádou ČR připravuje na 3. 5. 2016 

 

MUDr. A. Katra poděkoval přítomným za účast, rozloučil se a ukončil zasedání. 

 

 

V Praze dne: 15. 3. 2016 

Zapsala: Zemanová Schválil: A. Katra 

 

 

Ověřil: T. Finger 


